

د. بلال محمود الوادي | Dr. Belal Mahmoud AlWadi

Dr. Belal Mahmoud AlWadi is the Director of the Entrepreneurship and Innovation Centre at Al-Zaytoonah University of Jordan, CEO of the Jordanian Association for Entrepreneurship, Co-Founder of Miami Business Solutions, Chairman of the Board of the Middle East Integrated solutions Company across Asian countries, and Founder of the Innovation and Digital Transformation Association as well as the Smart Hub for Innovation and Future Technology.

Dr. AlWadi holds a Ph.D. in Human Resource Management, a second Ph.D. in Entrepreneurship and Innovation from Malaysia, an MBA, a Bachelor's degree in Management Information Systems, a diploma in Strategic Planning, and a diploma in Neuro-Linguistic Programming.

Dr. AlWadi is widely regarded as one of the region's most distinguished experts in entrepreneurship and innovation. He has a registered innovation at the University of Cambridge in the United Kingdom, representing a new business model for entrepreneurs and innovators. He has also received 14 global, international, and Arab awards in the fields of entrepreneurship and innovation. Over the past fifteen years, he has mentored more than 700 entrepreneurial ventures and supported more than 5,000 entrepreneurs during his work across nine countries worldwide. He has served, and continues to serve, as a keynote speaker at dozens of Arab and international summits and conferences specializing in entrepreneurship and innovation. In addition, he has authored and contributed to numerous books and research papers and has appeared in a wide range of television, newspaper, and radio interviews in this field. He is also a member of the boards of trustees of dozens of international organizations operating in entrepreneurship and innovation, and has served as a judge for numerous competitions and awards dedicated to entrepreneurs.

Dr. AlWadi is ranked fifth globally in scientific research related to strategic orientation. He has also established more than 12 entrepreneurship centers, 6 business incubators, 3 business accelerators, 4 business platforms, and 9 innovation labs across the countries in which he has worked, including Jordan, Singapore, Malaysia, Egypt, the Sultanate of Oman, Saudi Arabia, Bahrain, the United Arab Emirates, and other countries through short professional visits.

الدكتور بلال محمود الوادي، مدير مركز الريادة والابتكار بجامعة الزيتونة الأردنية والرئيس التنفيذي للجمعية الأردنية لريادة الأعمال، والشريك المؤسس لشركة ميامي لحلول الأعمال، ورئيس مجلس إدارة شركة الشرق الأوسط للحلول المتكاملة في جميع الدول الآسيوية، ومؤسس جمعية الابتكار والتحول الرقمي، والحاضنة الذكية للابتكار وتكنولوجيا المستقبل.

حاصل على درجة الدكتوراه في إدارة الموارد البشرية ودكتوراه أخرى في ريادة الأعمال والابتكار من دولة ماليزيا، وماجستير في إدارة الأعمال، وبكالوريوس في نظم المعلومات الإدارية، ودبلوم في التخطيط الاستراتيجي، ودبلوم في البرمجة اللغوية العصبية.

يعتبر الدكتور الوادي من أبرز خبراء ريادة الأعمال والابتكار في المنطقة وله ابتكار مسجل في جامعة كامبريدج بالمملكة المتحدة وهو نموذج عمل جديد لرواد الأعمال والمبتكرين، كما حصل الدكتور الوادي على 14 جائزة عالمية ودولية وعربية في مجال ريادة الأعمال والابتكار. وقد قام بتوجيه أكثر من 700 مشروع ريادي وأكثر من 5000 رائد أعمال خلال تواجده في 9 دول حول العالم على مدار الخمسة عشر عامًا الماضية. كما كان -ولا يزال- متحدًا رئيسيًا في عشرات القمم والمؤتمرات المتخصصة في ريادة الأعمال والابتكار، العربية والعالمية، وله عشرات الكتب والأبحاث والمقابلات التلفزيونية والصحفية والإذاعية في هذا المجال. كما أنه عضو في مجالس أمناء عشرات المنظمات العالمية العاملة في مجال ريادة الأعمال والابتكار، ومحكم لعشرات المسابقات والجوائز الممنوحة لرواد الأعمال.

يعتبر ترتيب الدكتور الوادي الخامس على مستوى العالم (بمجال البحث العلمي المرتبط بالتوجه الاستراتيجي)، كذلك فقد أسس أكثر من 12 مركزاً لريادة الأعمال و6 حاضنات أعمال و3 مسرعات أعمال و4 منصات أعمال و9 مختبرات ابتكار في الدول التسعة التي عمل فيها (الأردن - سنغافورة - ماليزيا - مصر - سلطنة عمان - السعودية - البحرين - الإمارات العربية المتحدة - المملكة العربية السعودية - وبعض الدول الأخرى للزيارات القصيرة).